
Lliçons dels nous empresøris lleidøtans

vui fa una setmana vàrem organitzar un nou acte

d'ESADE Alumni Lleida. Sota el títol Reinnovor-se,

claus per a l'èxit empresarialajuntarem 4 empresaris

i directius joves de Lleida. En Jordi Giné, CEO de llernaFP

Online, en Toni Badias CEO de zacaris.com, en Jesús Bosch

CEO d'Starshotsoft i Andreu Salvadó, CEO dAritmos. I la

veritat és que va ser un acte genial. Possiblement dels més

valorats d'ESADE Alumni en els darrers anys. Acostumat a

comptar amb una ponència magistral, tenir 4 convidats que

ens explicaven els seus casos pràctics va ser molt dinàmic i

enriquidor.

E lJordi ens va explicar com han creat una empresa dedicada

a la formació professional però completament online.

Projecte realment innovado4 líder a Espanya i en molt pocs

anys ja compta amb més de 5.000 alumnes i més de L20

treballadors. En Toni ens va explicar com va aprofitar la seva

experiència venent calçat en botigues (retoil) durant molts
anys per crear un portal (zacaris.com) que ven calçat a través t

d'lnternet, servint-los en 24 hores i gestionant la devolució

en cas de que sigui necessari. Una gran història de com
han anat desenvolupant les seves estratègies de marketing

digital, molts cops a través de l'assaig i l'erroç fins a convertír-

se en un líder del mon online. En Jesús ens va explicar com

ha creat vàries empreses en el sector dels videojocs. Va

sorprendre als assistents l'alt creixement tingut darrerament

aixícom la gran llibertat pel que fa a la forma de treballar del

seu equip (molts treballen des de casa, en diferents lloes del

món, amb horaris molt flexibles...). Un projecte realment

innovador; internacional i sobretot amb un enfocament de

gestió del talent molt allunyat dels conceptes tradicionals.

I finalment, Andreu Salvadó ens va explicar com van anar

canviar progressivament d'una empresa de material

d'oficina i ofimàtica a una empresa de software. A més,

fa realment pocs anys van començar a internacionalitzar-

se com a via de creixement realment exitosa. Avui en dia,

compten amb oficines a Dubai, a Sudàfrica i als Estats Units i

ofereixen solucions tecnològiques a moltes grans empreses

agroalimentàries d'arreu del món.

Personalment em va encantar l'acte. M'ho vaig passar
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dãllò més bé i vaig aprendre molh'ssim de tots ells. però el

que més em va agradar va ser que van caure molts mites

sobre els empresaris lleidatans. No és.cert que no hi hagi

relleu generacional a les nostres empreses; hi és i està més

preparat i motivat que mai. Tampoc és cert que per crear
projectes emprenedors en l'àmbit de la tecnologia i el món

digital els hagis de crear en ecosistemes com els que hi

ha a Barcelona o Madrid. Tampoc és cert que has de ser

una gran empresa per tenir presència a diferents parts del

món, ni que has dþstar en les grans capitals europees o

americanes, ni que has de tenir accés directe a les grans fons

de finançament. Van demostrar que es poden fer les coses

diferents, que hi ha relleu generacional, que els lleidatans i

lleidatanes també som'innovadors, que també podem fer
projectes per tot el món, i que, des de Lleida, es poden fer
les coses de forma diferent i trencadora. Enhorabona Jordi,

Toni, Jesús i Andreu. I moltes gràcies, no només per les grans

lliçons de monagement que ens heu explicat, sinó sobretot
pels mites que heu fet caure i per augmentar el nostre orgull

com a lleidatans. Com deia Warren Bennis, "el lideratge és

la capacitat de transformar la visió en realitat". Vosaltres ho

heu aconseguit. Sou uns grans líders!
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